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دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی:

اساسنامه تشکیل سازمان ملی سنجش 
به زودی نهایی می شود

عبدالحسین خسروپناه، دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی در نشست 
خبری با اصحاب رســـانه که روز گذشـــته در محل دبیرخانه این شـــورا 
به مناســـبت ســـالگرد تشکیل آن برگزار شد، اظهار کرد: »شورای عالی 
انقلاب فرهنگی در ادوار مختلف خود فعالیت های متفاوتی داشته 
گاه نمی شود و  گر از ســـوی رســـانه ها انتشار پیدا نکنند، مخاطب آ و ا

تبعاتی به همراه خواهد داشت.« 
دبیـــر شـــورای عالـــی انقـــلاب فرهنگی گفت: »شـــورای عالـــی انقلاب 
فرهنگـــی در یـــک ســـال گذشـــته 18 جلســـه برگزار کـــرد، ۵۳ مصوبه در 
شـــورای عالـــی انقـــلاب فرهنگـــی داشـــته ایم و در کنار شـــورای عالی، 
جلسات شورای معین برگزار می شود که تعداد کل این جلسات به ۶۴ 
ی اضافه کرد: »سند تحول شورای  جلسه در یک سال اخیر می رسد.« و
عالی توسط رئیس جمهور ابلاغ شده است و در این دوره سند تحول 
ی،  کنون چهار ستاد علم و فناور را عملیاتی کرده ایم و بر این اساس ا
فرهنگـــی و اجتماعـــی، تعلیـــم و تربیت و خانواده و زنان شـــکل گرفته 
اســـت؛ شـــوراهای سه ستاد شـــکل گرفته و شورای خانواده و زنان امروز 
برگزار و رئیس آن انتخاب می شود. رئیس جدید شورای خانواده و زنان 
به شورای عالی انقلاب فرهنگی معرفی می شود و رئیس ستاد چهارم 
دبیرخانه شورا خواهد بود.« دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: 
ی شـــده اند و راه بینی،  ی در چهار ســـتاد راه انداز »حـــدود 1۰۰ میـــز کار
کید اســـت. در  راهبـــردی، راهبـــری و راه ســـنجی در ایـــن میزها مورد تأ

صورت نیازمندی اسناد مربوطه را تدوین و ابلاغ می کنیم.« 
پناه اظهـــار کـــرد: »برای اولیـــن بار در شـــورا مرکز جامع و  اســـتاد خســـرو
قدرتمنـــدی تحت عنوان مرکز رصد، برنامه ریزی و نظارت را تشـــکیل 
کنون 8۵ مرکز رصد خانه  داده ایـــم که کار ســـتادی انجام می دهـــد و تا
علم و فرهنگی و تعلیم و تربیت در کشـــور شناســـایی شـــده اند که در 
ارتباط وســـیعی با مرکز رصد شـــورای عالی انقلاب فرهنگی قرار دارند 
و اطلاعات را در اختیار میز ستاد قرار می دهند تا بتوانند کار رصدی 

انجام دهند.« 
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی اضافه کرد: »9 دستگاه درباره عفاف 
و حجاب و در حوزه مصوبات علم و فناوری دانشگاه آزاد و وزارت علوم 
ک نیست، بلکه  فعالیت های خود را گزارش دادند که صرفا گزارش ملا
یابی دقیق صورت می گیرد تا آینده این دستگاه ها مشخص شود.«  ارز
ی دربـــاره ســـامانه نظـــارت بـــر مصوبـــات شـــورا ادامه داد: »ســـامانه  و
نظارتـــی برقـــرار اســـت و تمـــام مصوبات در این ســـامانه آمده اســـت. 
برخی از محورها باید اضافه می شـــد و مهم تر از ســـامانه مرکز رصد و 
یابی است. در شورای معین و شورای عالی دستگاه ها  برنامه ریزی و ارز
درباره مصوبات گزارش می دهند. تا چند ماه آینده دستگاه هایی که 
ی نمی کنند بدانند دبیرخانه شورا در این دوره تسامح نخواهد  همکار
کرد. در آینده نزدیک گزارش دستگاه به دستگاه را به رسانه ها خواهیم 
داد. شـــورای عالی تعامل وســـیعی در ارتباط با تشـــکل های مردم در 

ارتباط هستند.« 
ی در پاســـخ به ســـوالی درباره تدوین اساسنامه تشکیل سازمان ملی  و

ســـنجش و ارزشـــیابی نظام آموزشـــی کشـــور نیز گفت: »ســـازمان ملی 
سنجش و ارزشیابی نظام آموزشی کشور سازمان مهمی است که قرار 
یاست جمهوری باشد، با توجه به تکثری که در نهادهای  است زیر نظر ر
یه وجود  سنجش و ارزشیابی آموزش وجود دارد و نیاز به یک وحدت رو
داشت، ایجاد سازمان مذکور مصوب و توسط رئیس جمهور ابلاغ شد.« 
کم بر اساسنامه  وی ادامه داد: »در حال حاضر مشغول تدوین اصول حا
هستیم؛ زمانی که تمام شود، اساسنامه ابلاغ می شود. مسئولیت آن با 
ستاد تعلیم و تربیت شورای عالی انقلاب فرهنگی است و در شوراهای 
این ستاد منظم بحث و بررسی می شود. کارگروه و میز اختصاصی در 

این خصوص تشکیل شده است و در آینده نزدیک ابلاغ می شود.« 

    اصول حاکم بر آیین نامه ارتقای اساتید 
مصوب شده است

ی درباره سوال دیگری درخصوص آخرین وضعیت آیین نامه ارتقا نیز  و
گفت: »مقام معظم رهبری در خصوص ارتقا اساتید و اینکه آیا مقالات 
یت داشـــته باشـــند یا خیر فرمایشات فراوانی داشتند؛ دبیرخانه  محور
شورا برهمین اساس مجموعه 9۰ صفحه ای از منظومه فکری رهبری در 
ی تهیه شده است.  خصوص آیین نامه ارتقا را تهیه کرد و از آن نمودار
کم برآیین نامه  در حال حاضر با کمک نخبگان علمی کشور اصول حا

ی را مصوب کرده ایم.«  در ستاد علم و فناور
دبیـــر شـــورای عالـــی انقلاب فرهنگـــی افـــزود: »وزارتخانه هـــای علوم، 
ی خوبی در این زمینه داشته اند؛ در  بهداشـــت و دانشـــگاه آزاد همکار
کل دانشگاه های کشور هیات های اندیشه ورز علم و فناوری راه اندازی 
کمی که در دبیرخانه با کمک وزارتخانه های  شـــده اســـت و اصول حا
مذکور و دانشـــگاه آزاد کار کردیم برای تمام دانشـــگاه ها ارسال کردیم؛ 
این هیات ها نظر خود را ارائه دهند، آیین نامه ای که وزارت علوم تدوین 
کم بازنگری خواهد شـــد. در آینده  کرده اســـت براســـاس این اصول حا
نزدیک مصوبات آن را در شورا خواهیم داشت که تا آخر سال ابلاغ شود.« 
ی کنکور طی  دبیر شـــورای عالـــی انقلاب فرهنگی درباره نحـــوه برگزار
سال های آینده اظهار کرد: »کنکور کارشناسی هرساله همانند مصوبه 
شـــورای عالی انقلاب فرهنگی برگزار خواهد شـــد و این اطمینان را به 
ی  خانواده هـــا و دانش آمـــوزان می دهـــم؛ چرا که زیرســـاخت ها راه انداز
شـــده اســـت و تجربه موفقی کســـب کرده ایم و عدالت آموزشی در این 
مصوبه به خوبی رعایت شده است. طبق این مصوبه معدل دبیرستان 
در کنکور لحاظ می شـــود، به این صورت که نمره کنکور در ســـال های 
آینده کمتر و معدل دبیرستان بیشتر می شود تا جایگاه معلمان با این 
مصوبه حفظ شود و دانش آموزان اهتمام ویژه ای به کتب مدرسه داشته 
باشـــند؛ چرا که کنکور باعث شـــده بود کتب مدرســـه به حاشیه بروند؛ 
بنابراین شـــورای عالی انقلاب فرهنگی درصدد اســـت با تأثیر معدل 
بر کنکور حفظ جایگاه معلمان و توجه دانش آموزان به کتب درســـی 
را مـــورد اهمیـــت قرار دهد و شـــورای عالی انقـــلاب فرهنگی با مصوبه 

ابلاغ شده قصد دارد این مافیا را از میان بردارد.« 

دکتر طهرانچی در مراسم تکریم و معارفه سرپرست دانشگاه آزاد استان مازندران:

دانشگاه آزاد امروز یک شبکه شهرپایه کامل است
مراسم تکریم و معارفه سرپرست دانشگاه آزاد استان مازندران و واحد 
ســـاری با حضـــور دکتر محمدمهدی طهرانچی رئیس دانشـــگاه آزاد 
، علی بابایی کارنامی  اســـلامی، کیوان مرادیان نماینده مردم قائمشهر
نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی و جمعی از اساتید، 
کارکنان و دانشـــجویان دانشـــگاه آزاد استان مازندران برگزار شد. دکتر 
طهرانچی در این مراسم با اشاره به وتوی درخواست دبیرکل سازمان 
ملل متحد برای آتش بس در غزه توسط ایالات متحده آمریکا، گفت: 
یک دیگری در ســـازمان ملل به نمایش گذاشـــته شـــد.  »دیروز برگ تار
کریم که با مجاهدت های امام راحل، پایمردی شـــهدا  ما خدا را شـــا
و هدایـــت مقام معظم رهبـــری مرید اصحـــاب ظلم در این ظلمتکده 
جهانی نیســـتیم.« وی با بیان اینکه درخواســـت آتش بس برای توقف 
جنگ و نسل کشی توسط دبیرکل سازمان ملل سابقه نداشته است، 
افـــزود: »دبیرکل ســـازمان ملل مســـلمان نیســـت ولی این نسل کشـــی 
چنـــان بـــرای او گران آمـــده که برای اولین بار اجرای ماده 99 ســـازمان 
ملل را درخواســـت کرده اســـت که شـــیطان بزرگ نیز با وقاحت تمام 
این درخواست را وتو کرد.« رئیس دانشگاه آزاد خاطرنشان کرد: »این 
کم شـــده است. در  اتفاق نشـــان می دهد ظلم چگونه بر نظام دنیا حا
گر امروز اقتدار ملت ایران که با هدایت های مقام معظم رهبری  واقع ا
حاصل شده، وجود نداشت، رفتارهای بدتری با کشور ایران صورت 
می گرفت.« وی ادامه داد: »شکر و سپاسگزاری خود را محضر حضرت 
یتعالی، رهبری معظم انقلاب، شهدای عزیز و خانواده های شهدا  بار
و آحاد ملت شریف ایران که با مقاومت و ایستادگی خود این افتخار 
را به دست آورده اند تقدیم می کنیم.« دکتر طهرانچی در بخشی دیگر 
از ســـخنان خـــود گفت: »بنـــده از جوانی با مازنـــدران و مردم آن قرین 
بـــوده و همنشـــینی داشـــتم. مازنـــدران با خاطرات لشـــکر ۲۵ جایگاه 
ویژ ه ای در زندگی شـــخصی بنده دارد. از ســـال 1۳۵۴ تا 1۳۶۲ توفیق 
حضور و گذران دوران جوانی و نوجوانی را در مازندران داشـــتم. پس 

از جنگ تحمیلی نیز هربار که می خواستیم عازم جبهه شویم، لشکر 
۲۵ ماوا و مامن ما بود. در این میان شهیدان بزرگی چون حاج بصیر و 
 ... طوسی را از جای جای مازندران، از چالوس، فریدونکنار و ساری و
به  خاطر دارم. لذا همواره برای بنده نگاه ویژه ای به اســـتان مازندران 
وجود داشـــته اســـت.« وی با تشـــکر از زحمات رئیس سابق دانشگاه 
آزاد اســـتان مازنـــدران، بیـــان کـــرد: »برای دکتر حســـین کرمانیان که با 
حسن خلق و مدیریتی شایسته  زحمت دانشگاه را در استان تا امروز 
متحمل شدند آرزوی موفقیت می کنم.« دکتر طهرانچی تصریح کرد: 
»ســـابقه حضور ۲۵ ســـاله دکتر میرغیاثی در دانشـــگاه آزاد و کار ملی 
ایشان در سازمان بازرسی کل کشور که تجربه ذی قیمتی است سبب 
کید کرد: »دانشگاه  شد ادامه این مسیر به ایشان سپرده شود.« وی تا
آزاد در مدل جدید خود با جامعه و نیازهای آن آشـــنایی کامل دارد. 
در بازدیـــد اخیـــر معـــاون اول رئیس جمهور اتفاقـــات مثبتی افتاد که 
جایگاه رفیع و حقیقی دانشـــگاه را نشـــان می دهد. دانشگاه آزاد امروز 
یک شـــبکه شـــهرپایه کامل اســـت.« عضو هیات امنای دانشگاه آزاد 
اظهـــار کرد: »برای دســـتیابی به اهداف عالی خـــود نیازمند تحولات 
جدی در سازمان دانشگاه هستیم. امروز واحدهای استان مازندران 
نبـــض بهتـــری نســـبت به قبل پیدا کرده اما بـــه جهت برخی نواقص و 
رفتارهای جزئی در بعضی واحدها هنوز با وضعیت مطلوب فاصله 
دارد.« دکتـــر طهرانچـــی گفـــت: »چرخش های تحولی دانشـــگاه باید 
در اســـتان مازندران نیز به خوبی پیاده شـــود. اقتصاد دانشـــگاه که در 
چرخش چهارم تحولی دانشـــگاه به آن توجه شـــده نباید دغدغه اول 
کارکنان خود شود. دانشگاه آزاد مازندران ثروت عظیمی دارد که بخش 
ک نمی تواند  ک دانشـــگاه شـــده، درحالی که املا اعظم آن صرف املا
زندگی کارکنان دانشگاه را تامین کند.« وی اظهار کرد: »سهم شهریه 
دانشجویی در اقتصاد دانشگاه آزاد به ۵۲ درصد کاهش پیدا کرده که 
لازم است در مازندران نیز همین اتفاق بیفتد. دانشگاه آزاد توانست از 

1۴۰۰ به سوددهی برسد. بنای ما در دوره جدید توسعه فردی و جمعی 
اساتید و کارکنان دانشگاه است. بدون برنامه برنامه ریزی برای توسعه 
به حل مشکلات واحدهای استان و تحول نخواهیم رسید.« همچنین 
در ادامه این مراســـم ســـیدعبدالله میرغیاثی، سرپرست دانشگاه آزاد 
اســـلامی مازندران و واحد ســـاری با تشکر از زحمات افرادی که برای 
تاســـیس و پیشـــبرد دانشگاه آزاد اســـتان مازندران و دکتر کرمانیان در 
دوره گذشـــته تلاش کردند، گفت: »امیدوارم بتوانیم با حســـن نیت و 
شـــناخت کامل آســـیب ها در جهت رفع آنها تلاش کنیم.« وی افزود: 
»اولین ســـندی که در عمرم دیدم ســـند تحول آموزش وپرورش بود که 
خیلـــی جنبـــه تئوری داشـــت و همیـــن موضوع عملیاتی شـــدن آن را 
دشـــوار می کرد. مرکز ثقل ســـند تحول دانشـــگاه آزاد، تعلیم و تربیت و 
به دنبال آن استاد است.« میرغیاثی خاطرنشان کرد: »نیل به اهداف 
عالی تعلیم و تربیت جز با تلاش اســـاتید متبحر حاصل نمی شـــود. 
کثر اساتید دوره های کوتاه مدتی که در کشور برگزار می شود، از  امروز ا
تحصیلکردگان دانشـــگاه آزاد هســـتند. لذا با رویت دقیق افق و درک 
درســـت ســـند می توان از مشکلات اســـتان گره وا کرد. تا مشکلات به 
مساله تبدیل نشود، حل نخواهد شد.« حسین کرمانیان رئیس سابق 
دانشگاه آزاد مازندران و واحد ساری نیز با تشکر از همراهی همکاران 
خود در این دانشـــگاه گفت: »دکتر طهرانچی در پنج ســـال اخیر بذر 
نوینی در دانشگاه آزاد کاشت که به نظر می رسد این دانشگاه تا پنج 
سال آینده به رتبه اول دانشگاه های کشور برسد. این موفقیت هم مگر 
با همراهی اساتید و کارکنان دانشگاه حاصل نمی شد.« کرمانیان بیان 
کرد: »جمعیت دانشجویی دانشگاه آزاد در استان رشد قابل توجهی 
داشـــته اســـت، خصوصا در واحد ساری و قائمشهر به دو برابر میزان 
قبلی خود در سال 1۳98 رسید. در پایان این مراسم از زحمات حسین 
کرمانیان، رئیس ســـابق دانشـــگاه آزاد مازندران تقدیر و ســـیدعبدالله 

میرغیاثی به عنوان سرپرست این دانشگاه معارفه شد.« 

خبر

اولین شورای راهبری استانی امور زنان و خانواده 
دانشگاه آزاد استان تهران برگزار شد

اولین شـــورای راهبری اســـتانی امور زنان و خانواده دانشگاه آزاد 
اســـتان تهران با حضور جواد محمدی سرپرســـت دانشـــگاه آزاد 
اســـلامی اســـتان تهران و عاصمه قاسمی مشاور رئیس دانشگاه 
آزاد اسلامی در امور زنان و خانواده برگزار شد. محمدی در این 
کید بر مساله حجاب و آراستگی گفت: »هر یک از  نشست با تا
مســـئولان دفاتر امور زنان و خانواده موظف هســـتند تا در واحد 
یابی و آسیب شناســـی موضوع حجاب و  دانشـــگاهی خود به ارز
ی با اشـــاره بـــه وضعیت فرهنگی واحدهای  عفاف بپردازند.« و
دانشـــگاهی ادامه داد: »با تلاش و کار مســـتمر در اجرای قوانین 
و ضوابط حجاب و معرفی صحیح دســـتورات اســـلام در بحث 
پوشـــش و عفاف باید گام های موثری در واحدهای دانشـــگاهی 
برداشـــته شود.« قاســـمی نیز در این نشست با تسلیت شهادت 

حضـــرت فاطمـــه زهـــرا)س( و با بیـــان اینکه بیـــش از ۶۰ درصد 
دانشـــجویان دانشـــگاه آزاد را دختران تشکیل می دهند و تعداد 
قابل توجهی از کارکنان و اساتید در دانشگاه نیز بانوان هستند، 
ی بانوان وظیفه  یزی و شبکه ساز ی، برنامه ر گفت: »سیاستگذار
کید بر آراستگی و  ی با تا اصلی شورای راهبری استانی است.« و
یزی و پهنه بندی  ی خاطرنشان کرد: »براساس برنامه ر شئون رفتار
یت ویژه دانشگاه آزاد استان تهران  که انجام شـــده  اســـت، مامور
یـــف شـــده و باید در ســـطح کلان و ملی به آن  در ایـــن حـــوزه تعر

پرداخته شود.« 

ابلاغ مصوبـــه مرخصی بـــدون حقوق اعضای 
هیات علمی »پیمانی« دانشگاه آزاد 

عزیزالله فضلی، رئیس مرکز جذب و امور هیات علمی دانشگاه آزاد 
گفت: »براساس مصوبه هیات مرکزی جذب، اعضای هیات علمی 

»پیمانی« دانشگاه آزاد می توانند از مرخصی بدون حقوق صرفا به 
ی افزود: »درخواست متقاضیان  مدت چهار ماه بهره مند شوند.« و
یافت این مجوز پس از تایید رئیس واحد دانشگاهی و  مشمول در
رئیس هیات اجرایی جذب اســـتان، در جلســـه کمیسیون مرکزی 
جذب و بورس دانشگاه بررسی و درصورت موافقت، مجوز قانونی 
صـــادر خواهـــد شـــد.« فضلی اظهار کـــرد: »بازه زمانی اســـتفاده از 
مرخصـــی بـــدون حقـــوق چهار ماهه در نیمســـال تحصیلی اول از 
ابتدای مهرماه تا پایان دی ماه و در نیمسال دوم از ابتدای اسفند 
تا پایان خردادماه اســـت. بنابراین، موافقت رئیس هیات اجرایی 
جذب اســـتان باید حداقل دو ماه قبل از شـــروع مدت مورد نظر به 
ی خاطرنشان کرد:  مرکز جذب و امور هیات علمی ارسال شود.« و
»با صدور این مصوبه، مفاد بند »الف« دستورالعمل مرخصی بدون 
حقـــوق اعضای هیات علمـــی مبنی بر ممنوعیت مرخصی بدون 

حقوق اعضای هیات علمی »پیمانی« لغو می شود.« 

چه خبر از دانشگاه

دکتر طهرانچی در مراسم تکریم و معارفه سرپرست دانشگاه آزاد استان مازندران:

 دانشگاه آزاد امروز 
یک شبکه شهرپایه کامل است

قائم مقام معاونت علوم انسانی و هنر دانشگاه آزاد در گفت وگو با »فرهیختگان« خبر داد

 مشارکت 1200 هیات علمی 
در هدایت نظام دانشی جدید دانشگاه آزاد 
 تشکیل ۱8 گروه کشوری در معاونت علوم انسانی و هنر 


